
Vláda opět zpřísňuje opatření. Chce utnout
cestování do hor. Setkávat se má jedna
domácnost. Je nejvyšší čas vyměnit tyto
Bruselské sluhy za pro-národní vládu
- CZ24 News | 29. ledna 2021

ČESKO: Od páteční půlnoci dojde k opětovnému zpřísnění vládních opatření. Vláda chce bojovat s
cestami do hor, kdy lidé pro jízdy do horských středisek využívají služební cesty.

Podle nových pravidel se bude smět ubytovat jen samotný pracovník bez rodiny a prokázat se bude
muset potvrzením od zaměstnavatele či, v případě živnostníka, objednavatele služby. Omezení
průmyslové výroby nebo maloobchodu naopak zatím není na programu dne, uvedla vláda.

Povoleny však budou cesty do vlastních rekreačních objektů. Ministr vnitra Jan Hamáček v této
souvislosti uvedl, že v tomto případě by se tam měli nacházet pouze členové jedné domácnosti.

Vláda zpřísňuje opatření nehledě na to, že číslo PES se již 15 dní pohybuje na čtvrté úrovni, přestože
platí opatření pro stupeň pět.

Předseda vlády Andrej Babiš ve středu vysvětloval další zpřísnění opatření počtem lidí v
nemocnicích a množstvím nově nakažených lidí. V současné době je nemocných 97 tisíc lidí, okolo
tisíce je přitom ve vážném stavu.
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Chaos v očkování

Včera jsme informovali o nejasnostech v komunikaci vládní politiky ohledně očkování. Ministerstvo
zdravotnictví vydalo při jednání se zástupci krajů doporučení zastavit na dva týdny očkovací proces.
Předseda vlády Andrej Babiš ale tvrdil, že o ničem neví.

Z důvodu nedostatku vakcíny mluvčí ministerstva zdravotnictví uvedla, že její rezort doporučuje na
dva týdny proces utlumit.

„Přerušení očkování první dávkou a pozastavení rezervací na očkování první dávkou
doporučuje ministerstvo zdravotnictví utlumit po dobu následujících 14 dnů,“ prohlásila
mluvčí ministerstva zdravotnictví Barbora Peterová.

Podle slov Barbory Peterové bylo rozhodnuto, že aplikace prvních dávek bude pozastavena v Praze a
v dalších krajích, jež nemají dostatek vakcíny. Ministr zdravotnictví Jan Blatný následně uvedl, že
regiony, které mají dostatek preparátu na očkování, mohou v procesu pokračovat.

„Já si nemyslím, že by v České republice byl nedostatek dávek tak velký, aby se přerušilo
očkování. My jenom upozorňujeme na to, že těch termínů je teď o něco méně,“ uvedl
Blatný v České televizi.

Na vzniklou situaci reagoval předseda vlády Andrej Babiš. Ten v rozhovoru pro portál iDnes uvedl, že
žádné podobné rozhodnutí neplatí a o přerušení očkování neví.

„Samozřejmě doporučení na přerušení očkování neplatí. Kraje mají preferovat lidi nad 80
let, ale je to na nich, jak si to zorganizují,“ uvedl Babiš.

Předseda vlády řekl, že je na každém očkovacím centru, aby si spočítalo, do jaké míry může očkovat,
aby byl k dispozici dostatek preparátu i pro druhou dávku. Je pravděpodobné, že některé kraje již své
možnosti spočítaly a následkem toho ruší lidem termíny pro očkování první dávkou. Očkovacích
preparátů Česko totiž dostává méně, než bylo původně slíbeno.
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